
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

  Sammanträdesdatum 
   2022-01-13     

 
 
Plats och tid TEAMS för alla kl. 08:30-12:45 
  
Ledamöter Michael Plogell (FR) (ordförande) 

Lars-Erik Olsson (S) (vice ordförande) 
Sverre Fredriksson (M) (2:e vice ordförande) 

  
Ersättare  
  
Övriga närvarande Monica Holmgren (Kommunchef) 

Suzanna Bengtsson (Kommunsekreterare) 
Lars Carlsson (Samhällsplanerare) §3 
Jennie Wessbo (Lokalstrateg) §2 
Reazhwan Saleh (Byggprojektledare samhällsbyggnadsförvaltningen ) 
§2 
Daniel Aronsson (Ekonomichef) §2 
Kristina Axelsson (Planchef) §§4-6 
Daniel Kopp (Ingenjör VA, gata, avfall) §§7-9 

  
Utses att justera Lars-Erik Olsson (S) 
  
Justeringens plats och 
tid 

Digital signering ,  2022-01-18   11:30 

  
Paragrafer §§2-21 

  

 

Sekreterare    
 Suzanna Bengtsson  

Ordförande         
 Michael Plogell (FR)  

Underskrifter 

Justerande         
  Lars-Erik Olsson (S)  

 

ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens digitala anslagstavla 2022-01-18. Anslaget tas ner 2022-
02-09. Protokollet förvaras i kommunhuset. 

  
 

Page 1 of 36



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-01-13 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 
§2 Återrapportering modulerna på Lokes väg - information 
§3 Remiss; Regional transportinfrastrukturplan för Västra Götaland 2022 - 2033 
§4 Riktlinjer för exploatörssamverkan i detaljplaneprocessen 
§5 Taxebestämmelser för plan- och bygglov, kart, mät och GIS 
§6 Aktuell information om översiktsplan (ÖP) 
§7 VA- och dagvattenpolicy för Bollebygds kommun 

§8 Inrättande av verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen (dagvatten) i 
Bollebygd, Olsfors och Töllsjö 

§9 Utökning av verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen (vatten och 
spillvatten) i Bollebygd 

§10 Avgift för lotteriregistrering i Bollebygds kommun 
§11 Fastställande av avgift för förlorat skolkort 
§12 Verksamhetsplan och budget 2022 för kommunstyrelsen 
§13 Budget och verksamhetsplan år 2022 för Boråsregionen, Sjuhärads kommunalförbund 
§14 Redovisning av besvarade, samt obesvarade, medborgarförslag 2021 
§15 Svar på medborgarförslag om lekplats i Bollebygd 
§16 Svar på motion (-) om idrottspolitiskt program 
§17 Svar på motion (-) om att införa utvecklingscheckar 
§18 Samverkan inom Boråsregionen för införande av e-arkiv  - yttrande till Boråsregionen 
§19 Inriktningsdokument Närvårdssamverkan Södra Älvsborg 2022-2025 
§20 Inbjudan till samråd - Vindpark Våssberg, Borås stad 
§21 Ansökan investeringsstöd Hestrafors IF 
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§2 

Återrapportering modulerna på Lokes väg - information 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Lokalstrateg Jennie Wessbo, byggprojektledare Reazhwan Saleh och ekonomichef Daniel 
Aronsson redogör för en återrapportering kring modulerna på Lokes väg.  
  
Närvarande ges möjlighet att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen.  
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§3     KS2021/283 

 
Remiss; Regional transportinfrastrukturplan för Västra Götaland 
2022 - 2033  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande som sitt eget och översänder det till Västra 
Götalandsregionen som kommunens svar på remissen. 
 

Ärendet 
Västra Götalandsregionen (VGR) har ansvar för att ta fram en regional transportinfrastrukturplan 
som en del av den nationella infrastrukturplanen. Rollen som länsplaneupprättare ingår i det 
regionala utvecklingsuppdraget och planen ska, med hänsyn till de regionala förutsättningarna, 
bidra till att de transportpolitiska målen uppnås. Regeringen fastställer de ekonomiska ramarna 
men hur medlen ska fördelas inom den regionala infrastrukturplanen beslutas av 
regionfullmäktige. 
 
Den regionala infrastrukturplanen är en del av ett ramverk som bottnar i nationella och regionala 
utgångspunkter. Moment som berör Bollebygds kommun är i första hand förankrat i samverkan 
med övriga kommuner inom Boråsregionen och sammanställt i ett gemensamt yttrande. Varje 
kommun har därutöver möjlighet att inkomna med egna synpunkter. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande som sitt eget och översänder det till Västra 
Götalandsregionen som kommunens svar på remiss. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Remiss; regional transportinfrastrukturplan för Västra Götaland 2022–2033 med 

tillhörande hållbarhetskonsekvensbeskrivning - yttrande 
 Regional transportinfrastrukturplan 2022-2033 – yttrande 
 Missiv och sändlista regional infrastrukturplan 
 Regional infrastrukturplan 2022-2033 remissversion 
 Hållbarhetskonsekvensbedömning remissversion 
 Boråsregionen Yttrande regional transportinfrastrukturplan Västra Götaland 
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Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§4     KS2022/1 

 
Riktlinjer för exploatörssamverkan i detaljplaneprocessen  

Beslut 
Ärendet lämnas till kommunstyrelsen utan förslag från arbetsutskottet. 
 

Ärendet 
I samhällsbyggnadsnämndens verksamhetsplan och budget för 2021 finns ett uppdrag 
från kommunstyrelsen att ta fram riktlinjer för exploatörsdrivna planer. Som svar på detta har 
samhällsbyggnadsförvaltningen tagit fram ett förslag till styrdokument som klargör hur en 
sådan process ska kunna gå till. Syftet med dokumentet är att skapa tydliga riktlinjer för hur 
samverkansformen är tänkt att fungera. 
  
Exploatörssamverkan syftar till att möjliggöra för en planprocess där mycket av 
planarbetet förläggs utanför kommunens organisation. Kommunen har fortsatt kontroll och 
rådighet över avvägningar, bedömningar och förslag men exploatören ges ökade möjligheter att 
medverka i processen. En detaljplan som tas fram med exploatörssamverkan innebär alltså att 
kommunen fortsatt har ansvaret för att driva planprocessen framåt, men exploatören får ökat 
förtroende för att leverera och tillhandahålla handlingar. Detta sker enligt kommunens 
anvisningar eftersom kommunen fortsatt behöver uppfylla diverse krav enligt lag. Exploatören 
och kommunen ska genom riktlinjerna, ett rutindokument och plankostnadsavtal få en god 
förståelse över de förväntningar och åtaganden som präglar arbetet med att ta fram och 
genomföra en detaljplan genom samverkan. Målsättningen med exploatörssamverkan i 
detaljplaneprocessen är ökad effektivitet och kortare handläggningstider för detaljplanearbetet. 
För att möjliggöra detta behövs riktlinjer och en strukturerad och genomarbetad rutin som 
preciserar hur detta ska gå till i praktiken. God kommunikation och systematisk uppföljning är 
essentiellt för att förankra samverkansprocessen väl hos såväl tjänstepersoner som exploatörer. 
Detta för att inte riskera att samverkansprocessen får motsatt effekt, det vill säga förlängda 
handläggningstider. Vidare har en ny mall för plankostnadsavtal tagits fram parallellt med 
riktlinjerna, vilket ska klargöra kostnader för exploatören respektive kommunen under 
planprocessen. 
  
Förvaltningen bedömer att exploatörssamverkan i detaljplaneprocessen är en beprövad 
samverkansform i många av landets kommuner och något Bollebygds kommun vill etablera i sin 
verksamhet, vilket har preciserats i samhällsbyggnadsnämndens verksamhetsplan. Genom dessa 
riktlinjer skapas förutsättningar för ett mer systematiskt planarbete mellan exploatörer och 
kommunen, som i sin tur kan bidra till färre kommunala handläggningstimmar. Detta är bland 
annat positivt sett till kommunens bostadsförsörjningsmål, men även för kommunens utveckling 
i sin helhet. 
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Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2021-12-13, § 238, och 
föreslår att kommunstyrelsen fastställer riktlinjerna för exploatörssamverkan i 
detaljplaneprocessen samt att följa upp riktlinjerna minst en gång per mandatperiod. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet lämnas till kommunstyrelsen utan förslag från 
arbetsutskottet. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §238 SBN Riktlinjer för exploatörssamverkan i detaljplaneprocessen(157819) 
 Riktlinjer för exploatörssamverkan i detaljplaneprocessen(155914) 
 Riktlinjer för exploatörssamverkan i detaljplaneprocessen(155602) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§5     KS2021/296 

 
Taxebestämmelser för plan- och bygglov, kart, mät och GIS  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige beslutar 
att revidera Taxebestämmelser för plan- och bygglov, antagen 2019-04-25, § 38, i enlighet med 
upprättat förslag. 
 

Ärendet 
Bollebygds nuvarande plan- och bygglovstaxa fastställdes av kommunfullmäktige våren 2019. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att taxan framöver kommer att heta Taxebestämmelser 
för plan- och bygglov, kart, mät och GIS. Taxan är kommunens medel för att ta betalt för 
handläggningen av exempelvis bygglov och vissa andra ärenden enligt plan- och bygglagen, 
PBL. Enligt 12 kap. 10 § PBL får en avgift enligt 12 kap. 8 eller 9 §§ inte överstiga kommunens 
genomsnittliga kostnad för den typ av besked, beslut eller handläggning som avgiften avser. Plan- 
och bygglagen innehåller inte några särskilda regler om hur avgifternas storlek i det enskilda fallet 
ska bestämmas, eller annorlunda uttryckt, hur de totala kostnaderna ska fördelas på dem som är 
avgiftsskyldiga. Av betydelse för avgiftsuttaget i enskilda fall i kommunal verksamhet är däremot 
den s.k. likställighetsprincipen, som uttrycks i 2 kap. 2 § kommunallagen; ”Kommuner och 
landsting ska behandla sina medlemmar lika, om det inte finns sakliga skäl för något annat”. 
  
Dåvarande Sveriges kommuner- och landsting (SKL) tog 2014 fram en ny modell för PBL-taxa 
som reviderades under 2016. Ett flertal kommuner har börjat tillämpa taxan. 
Kommunfullmäktige beslutade att delegera till samhällsbyggnadsnämnden att för varje 
kalenderår få besluta att höja de i denna taxa antagna fasta avgifterna och timavgifterna med den 
procentsats för det innevarande kalenderåret i Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) som 
finns publicerad på SKR:s hemsida i maj månad. Utgångspunkt från indexuppräkningen är juli 
månad 2019. Förändringar i organisationen samt pågående arbete i digitalisering har lett till att 
samhällsbyggnadsförvaltningen har sett ett behov av nya arbetssätt och därmed behövs en 
reglering av taxan. Regleringen som förvaltningen föreslår innebär inga märkbara skillnader i sin 
helhet. Den skillnad som blir märkbar för allmänheten är att förvaltningen föreslår en ny karta 
som blir billigare för allmänheten i enkla bygglovsärenden. I samband med förändringen så 
plockar även förvaltningen bort taxan för utstakning.  
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2021-11-15, § 211, 
och föreslår att kommunfullmäktige beslutar att revidera Taxebestämmelser för plan- och 
bygglov, antagen 2019-04-25, § 38, i enlighet med upprättat förslag. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
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Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att revidera Taxebestämmelser för plan- och bygglov, antagen 
2019-04-25, § 38, i enlighet med upprättat förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan tillstyrkas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 §211 Beslut SBN Taxebestämmelser för plan- och bygglov, kart, mät och GIS(156883) 
 Taxebestämmelser för plan- och bygglov, kart, mät och GIS reviderad 2021-10-

28(156415) 
 Förlag till beslut  Taxebestämmelser för plan- och bygglov, kart, mät och GIS(153901) 
 Taxebestämmelser för plan- och bygglov antagen 2019-04-25, § 38 (nu gällande) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§6 

Aktuell information om översiktsplan (ÖP) 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Planchef Kristina Axelsson redogör för aktuell situation kring fortsatt arbete med kommunens 
översiktsplan efter återremissen i kommunfullmäktige i december 2021.  
  
Närvarande ges möjlighet att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen.  
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§7     KS2021/299 

 
VA- och dagvattenpolicy för Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige beslutar 
att anta upprättat förslag till VA- och dagvattenpolicy och samtidigt upphäva 
kommunfullmäktiges beslut 2019-11-14 §144 gällande antagandet av den 
nuvarande Dagvattenpolicyn (KS2019/224). 
 

Ärendet 
Bollebygds kommun har tillsammans med Sweco tagit fram en samling dokument som 
tillsammans utgör en strategisk VA-plan (VA-översikt, VA-policy och VA-handlingsplan) med 
syfte att säkerställa en långsiktig strategi för hanteringen av spill-, dricks- och dagvatten inom 
kommunen (vidare kallat VA-försörjning). I VA-planen hanteras VA-försörjning både inom och 
utanför allmänt verksamhetsområde för VA. Arbetet med den strategiska VA-planen följer Havs-
 och Vattenmyndighetens vägledning (rapport 2014:1). 
  
VA-policyn har tagits fram med utgångspunkt från den kunskap och de behov som 
sammanställts i VA-översikten samt utifrån resultaten från avstämningar med arbetsgruppen. 
VA-policyn innehåller en målbild för VA-försörjningen. För att nå målbilden och säkerställa att 
samtliga delar i den kommunala organisationen arbetar tillsammans behöver beslut som rör VA-
försörjningen styras ytterligare med hjälp av ställningstaganden. VA-policyn avser att vara 
styrande och vägledande för innehållet i VA-handlingsplanen som upprättas i nästa skede. I VA-
handlingsplanen kommer åtgärdsbehovet konkretiseras tillsammans med ansvarsfördelning och 
tidplan för angivna åtgärder. En viktig utgångspunkt i arbetet med VA-policyn och VA-planen 
som helhet är den kommunala översiktsplanen. Översiktsplanens planerade mark- och 
vattenanvändning samt prioriteringar ska återspeglas i VA-planen och vice versa. 
Översiktsplanens strategier om hur utvecklingen av kommunen bör utformas utifrån ett VA- 
försörjningsperspektiv har därmed varit en naturlig vägledning i arbetet. En strategi i kommunens 
nya översiktsplan (inte antagen än) är att bebyggelse i första hand ska tillkomma där det finns 
möjlighet till allmän VA-försörjning. Kommunens recipienter får inte belastas ytterligare och när 
mark ska bebyggas ska skyfallssituationen analyseras ur ett helhetsperspektiv. Därmed utgör VA-
planen samtidigt ett viktigt underlag för översiktsplanen. Det blir bl.a tydligt vilka olika 
konsekvenser planerad bebyggelse får för VA-försörjningen. I arbetet med VA-planen har en 
översyn av de dokument som ingår i VA-planen gjorts. Som en konsekvens av det arbetet har 
dagvattenpolicyn därför blivit en del av den övriga VA-policyn. Den nuvarande Dagvattenpolicyn 
(KS2019/224) som antogs i beslut 2019-11-14 §144 måste därför upphävas. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2021-11-15, § 200, och 
beslutat att lämna följande förslag till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige: 
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Kommunfullmäktige beslutar att anta upprättat förslag till VA- och dagvattenpolicy och samtidigt 
upphäva kommunfullmäktiges beslut 2019-11-14 §144 gällande antagandet av den nuvarande 
Dagvattenpolicyn (KS2019/224). 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta upprättat förslag till VA- och dagvattenpolicy och samtidigt 
upphäva kommunfullmäktiges beslut 2019-11-14 §144 gällande antagandet av den nuvarande 
Dagvattenpolicyn (KS2019/224). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan tillstyrkas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 §200 SBN Beslut om antagande av VA- och dagvattenpolicy(156873) 
 VA-och dagvattenpolicy (2021-11-02)(156230) 
 Beslut om antagande av VA- och dagvattenpolicy(156229) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§8     KS2021/298 

 
Inrättande av verksamhetsområdet för den allmänna VA-
anläggningen (dagvatten) i Bollebygd, Olsfors och Töllsjö  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige beslutar 
att inrätta verksamhetsområden för ”Df, dag- och dränvattenavlopp från fastighet” och ”Dg, 
dagvattenavlopp från allmän platsmark” i Bollebygd, Olsfors och Töllsjö enligt bilagt 
kartunderlag. 
 

Ärendet 
Kommunen behöver årligen se över och vid behov revidera det kommunala 
verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen för de fastigheter som bedöms ingå i det 
större sammanhang som omfattas av lag (2006:412) om allmänna vattentjänster. Inrättandet av 
verksamhetsområde för ”Df, dag- och dränvattenavlopp från fastighet” och 
”Dg, dagvattenavlopp från allmän platsmark” omfattar de fastigheter som bedöms ingå i 
respektive verksamhetsområde och görs i enlighet med bestämmelserna i VA-taxan. Den absoluta 
majoriteten av fastigheterna som omfattas av respektive verksamhetsområde har redan idag 
brukningsrätt för de vattentjänster som är aktuella då den allmänna dagvattenanläggnigen redan 
är utbyggd i större delen av de aktuella orterna. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2021-11-15, § 201, och 
föreslår att kommunfullmäktige beslutar att inrätta verksamhetsområden för ”Df, dag- och 
dränvattenavlopp från fastighet” och ”Dg, dagvattenavlopp från allmän platsmark” i Bollebygd, 
Olsfors och Töllsjö enligt bilagt kartunderlag. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att inrätta verksamhetsområden för ”Df, dag- och 
dränvattenavlopp från fastighet” och ”Dg, dagvattenavlopp från allmän platsmark” i 
Bollebygd, Olsfors och Töllsjö enligt bilagt kartunderlag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan tillstyrkas och finner att så sker.  
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Beslutsunderlag 
 §201 Beslut SBN Inrättande av verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen 

(dagvatten) i Bollebygd, Olsfors och Töllsjö(156874) 
 Inrättande av verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen (dagvatten) i 

Bollebygd, Olsfors och Töllsjö(156162) Förslag till beslut 
 Karta 1, dagvattenavlopp, Bollebygd (2021-10-28)(156167) 
 Karta 2, dagvattenavlopp, Olsfors (2021-10-28)(156169) 
 Karta 3, dagvattenavlopp, Töllsjö (2021-10-28)(156168) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§9     KS2021/297 

 
Utökning av verksamhetsområdet för den allmänna VA-
anläggningen (vatten och spillvatten) i Bollebygd  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige beslutar 
att utöka det kommunala verksamhetsområdet för vattenförsörjning och spillvattenavlopp med 
de områden som omfattas av detaljplan ”Prästgården”, detaljplan ”Hallaslätt”, ”ändring av 
detaljplan för öster om Skräddaregårdshöjd”, del av detaljplan ”Erikstorp 2:32 m fl” samt 
Flüggers befintliga fabriksområde kring adressen Grönkullen 1, enligt bilagt kartunderlag. 
 

Ärendet 
Kommunen behöver årligen se över och vid behov revidera det kommunala 
verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen för respektive vattentjänst för de 
fastigheter som bedöms ingå i det större sammanhang som omfattas av lag (2006:412) om 
allmänna vattentjänster. Verksamhetsområdet för vattenförsörjning och spillvattenavlopp föreslås 
utökas med de områden som omfattas av detaljplan ”Prästgården”, detaljplan ”Hallaslätt”, 
”ändring av detaljplan för öster om Skräddaregårdshöjd”, del av detaljplan ”Erikstorp 2:32 m fl” 
samt Flüggers befintliga fabriksområde kring adressen Grönkullen 1. En utökning av 
verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen genererar kostnader för anläggning och 
drift samt intäkter i form av anläggningsavgifter och brukningsavgift. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2021-11-15, § 202, och 
föreslår att kommunfullmäktige beslutar att utöka det kommunala verksamhetsområdet för 
vattenförsörjning och spillvattenavlopp med de områden som omfattas av detaljplan 
”Prästgården”, detaljplan ”Hallaslätt”, ”ändring av detaljplan för öster om Skräddaregårdshöjd”, 
del av detaljplan ”Erikstorp 2:32 m fl” samt Flüggers befintliga fabriksområde kring adressen 
Grönkullen 1, enligt bilagt kartunderlag. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utöka det kommunala verksamhetsområdet för 
vattenförsörjning och spillvattenavlopp med de områden som omfattas av detaljplan 
”Prästgården”, detaljplan ”Hallaslätt”, ”ändring av detaljplan för öster om Skräddaregårdshöjd”, 
del av detaljplan ”Erikstorp 2:32 m fl” samt Flüggers befintliga fabriksområde kring adressen 
Grönkullen 1, enligt bilagt kartunderlag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan tillstyrkas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §202 Beslut SBN Utökning av verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen 

(vatten och spillvatten) i Bollebygd(SBN2021233-4) 
 Utökning av verksamhetsområdet för den allmänna VA-anläggningen (vatten och 

spillvatten) i Bollebygd(SBN2021233-1) Förslag till beslut 
 Karta 1, vattenförsörjning, Bollebygd (2021-10-28)(SBN2021233-2) 
 Karta 2, spillvattenavlopp, Bollebygd (2021-10-28)(SBN2021233-3) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§10     KS2021/292 

 
Avgift för lotteriregistrering i Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens förslag; Kommunfullmäktige antar avgift för 
registreringslotter med 300 kr per registrerat lotteri. 
 

Ärendet 
Den 1 januari 2019 omreglerades den svenska spelmarknaden och den ny lag infördes 
(spellagen 2018:1138). Enligt den nya spellagen ansvarar kommunerna endast för så kallade 
registreringslotterier. All annan tillståndsgivning ansvarar Spelinspektionen 
(tidigare Lotteriinspektionen) för. Vad som skiljer ett registreringslotteri mot ett lotteri som 
kräver licens är främst värdet av vinster och den totala omsättningen. Enligt 
utbildningsnämndens reglemente ansvarar nämnden för registreringslotterier. För att administrera 
detta arbete föreslås att kommunen tar ut en avgift på 300 kr per registrerat lotteri. Enligt 
kommunallagen är det kommunfullmäktige som tar beslut om avgifter för kommunal service. 
  
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet 2021-11-15, § 77, och föreslår kommunfullmäktige 
att anta avgift för registreringslotter med 300 kr per registrerat lotteri. 
 

Förslag till beslut 
Utbildningsnämndens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige att anta avgift för registreringslotter med 300 kr per registrerat lotteri. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om utbildningsnämndens förslag kan tillstyrkas och finner att så sker.  
  
 

Beslutsunderlag 
 §77 UN Avgift för lotteriregistrering(UN2021307-3) 
 Avgift för lotteriregistrering(UN2021307-1) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§11     KS2021/322 

 
Fastställande av avgift för förlorat skolkort  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens förslag; Kommunfullmäktige fastställer 
avgiften till 150 kr som tas ut av eleven/vårdnadshavaren för expediering av ett nytt skolkort. 
 

Ärendet 
En del av kommunens skolskjuts sker med reguljär linjetrafik. De elever som åker 
med linjetrafiken får ett skolkort som ska användas för färd till och från skolan. Kommunens 
gymnasieelever får också ett skolkort för att resa till och från sina gymnasieskolor. Om en elev 
tappar bort eller på annat sätt förlorar sitt kort, anmäls det till Bollebygdskolans expedition som 
ombesörjer ett nytt kort. Västtrafik tar ut en administrativ avgift på 50 kr för att tillverka ett nytt 
kort samt 60 kr för ett tillfälligt kort som räcker i sju dagar. Närliggande kommuners avgifter som 
tas ut av eleven för förlorat busskort:  
Borås - 150 kr 
Härryda - 200 kr 
Mark – 200 kr 
  
Antal elever som förlorar/tappar bort sitt skolkort är ca 20 per läsår. Genom att ta ut en avgift 
för skolkortet görs ett förtydligande att skolkortet är en värdehandling. För att täcka skolans 
administrativa kostnader för förlorade skolkort, föreslår utbildningsförvaltningen att en kostnad 
om 150 kr tas ut av eleven/vårdnadshavare för expediering av ett nytt skolkort. 
  
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2021-12-13, § 97, och föreslår att 
kommunfullmäktige fastställer avgiften till 150 kr som tas ut av eleven/ vårdnadshavaren för 
expediering av ett nytt skolkort. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Utbildningsnämndens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige fastställer avgiften till 150 kr som tas ut av eleven/vårdnadshavaren för 
expediering av ett nytt skolkort. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om utbildningsnämndens förslag kan tillstyrkas och finner att så sker.  
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Beslutsunderlag 
 UN § 97, Fastställande av avgift för förlorat skolkort 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§12     KS2021/234 

 
Verksamhetsplan och budget 2022 för kommunstyrelsen  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar verksamhetsplan och budget 2022 för kommunstyrelsen.  
  
Arbetsutskottets beslut 
Verksamhetsplanen ska revideras utifrån dagens diskussion, inför behandling i kommunstyrelsen.  
 

Ärendet 
Verksamhetsplan och budget beskriver målen för kommunstyrelsens arbete för 2022 och den 
budget som styr verksamheten. Kommunstyrelsens ram för 2022 är 59,0 mnkr, vilket är en 
minskning med 0,8 mnkr jämfört med 2021. 
  
I verksamhetsplanen beskrivs de områden som är i fokus 2022 samt kommunstyrelsens intern-
kontrollplan. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar verksamhetsplan och budget 2022 för kommunstyrelsen.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Ordföranden 
konstaterar även att verksamhetsplanen ska revideras utifrån dagens diskussion, inför behandling 
i kommunstyrelsen.   
  
 

Beslutsunderlag 
 Verksamhetsplan och budget 2022, Kommunstyrelsen 
 Verksamhetsplan och budget 2022 för kommunstyrelsen 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§13     KS2021/326 

 
Budget och verksamhetsplan år 2022 för Boråsregionen, Sjuhärads 
kommunalförbund  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen godkänner budget och verksamhetsplan 2022 för Boråsregionen, Sjuhärads 
kommunalförbund. 
 

Ärendet 
Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund bildades 1999 och är ett politiskt styrt 
samverkansorgan för kommunerna Bollebygd, Borås, Herrljunga, Mark, Svenljunga, Tranemo, 
Ulricehamn och Vårgårda. Varbergs kommun är adjungerad till förbundet enligt särskilt avtal. 
Verksamheten grundar sig på den förbundsordning som beslutats av medlemskommunerna. I 
förbundet ingår även Business Region Borås, Dataskyddsombud, Medarbetarcentrum, Navet 
science center samt Närvårdskontoret som koordinerar Närvårdssamverkan Södra Älvsborg. 
Enligt förbundsordningen ska Direktionens förslag till budget och verksamhetsplan översändas 
till förbundsmedlemmarna för godkännande. Direktionen för Boråsregionen Sjuhärads 
kommunalförbund beslutade 2021-12-10, § 100, att för egen del anta budget och 
verksamhetsplan för 2022 samt att översända densamma till medlemskommunerna för 
godkännande. Medlemsavgiften för 2022 är samma som för 2021 – 78 kr per invånare, varav 41 
kr för finansiering av basverksamhet och 37 kr för finansiering av utvecklingsmedel. Förbundets 
samlade budget för 2022 visar en omsättning på ca 110 mnkr. 
  
Kostnaden för Bollebygds kommuns medlemsavgift är ca 750 tkr för år 2022. Kostnaden 2021 
var ca 740 tkr. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen godkänner budget och verksamhetsplan 2022 för Boråsregionen, Sjuhärads 
kommunalförbund. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Budget och verksamhetsplan 2022 för Boråsregionen 
 Verksamhetsplan och budget 2022 
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 Protokollsutdrag § 100 211210 Verksamhetsplan och budget 2022 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§14     KS2021/327 

 
Redovisning av besvarade, samt obesvarade, medborgarförslag 
2021  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade 
medborgarförslag, samt förteckning över besvarade medborgarförslag under 2021. 
 

Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 30 ska kommunstyrelsen och nämnderna en gång 
per år redovisa dels de beslut som fattats med anledning av medborgarförslag, och dels de 
medborgarförslag som inte behandlats inom denna tid. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat en förteckning över obesvarade medborgarförslag, 
samt en förteckning över besvarade medborgarförslag under 2021, daterade 2021-12-23. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade 
medborgarförslag, samt förteckning över besvarade medborgarförslag under 2021. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
  
 

Beslutsunderlag 
 Redovisning av besvarade, samt obesvarade, medborgarförslag 2021 
 Redovisning av nämndernas besvarade medborgarförslag, 2021 
 Redovisning av obesvarade medborgarförslag 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§15     KS2021/166 

 
Svar på medborgarförslag om lekplats i Bollebygd  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget om en stor lekplats i Bollebygd. 
 

Ärendet 
Sara Pihel föreslår i medborgarförslag daterat 2021-05-01 att det ska byggas en stor lekplats 
i Bollebygd, en lekplats där det finns något för barn i alla åldrar. Kommunfullmäktige har på 
sammanträde 2021-06-09, § 81, överlämnat medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
handläggning och beslut. 
  
Bollebygds kommun beslutade under 2005 (KS 2005-10-06, §119) att avveckla 10 av dåvarande 
14 allmänna lekplatser som fanns i kommunen. Samtidigt beslutades att rusta upp de fyra 
kvarvarande lekplatserna. Beslutet har under åren därefter verkställts och Bollebygds kommun 
har idag i enlighet med detta beslut fyra allmänna lekplatser – utöver de lekytor som finns vid 
skolor och förskolor – två lekplatser i Bollebygd, en i Olsfors och en i Töllsjö. 
Samhällsbyggnadsförvaltningens park- och avfallsenhet ansvarar för skötsel av lekplatserna. 
  
Anläggandet av ny lekplats bedöms vara en investering i storleksordningen från 500 tkr upp till 
1 mnkr för en liten lekplats. För större lekplatser blir kostnaden flera miljoner kronor. Utöver 
engångskostnad för anläggning medför en lekplats även en årlig driftskostnad som kan bedömas 
uppgå till mellan 20-50 tkr. Den årliga driftskostnaden kan öka ytterligare om lekplatsen utsätts 
för skadegörelse vilket är en risk som måste vägas in. De förhållandevis höga kostnaderna beror 
dels på lagstadgade krav på säkerhet och tillgänglighet, dels på att samhällsbyggnadsförvaltningen 
inte har personella resurser att genomföra en sådan anläggning i egen regi utan skulle behöva 
extern hjälp vilket ytterligare ökar kostnaden. Kommunstyrelsen ansvarar inte för anläggning och 
skötsel av de kommunala lekplatserna, utan det gör samhällsbyggnadsnämnden, och idag saknas 
det medel i nämndens budget både vad avser nyanläggning liksom årlig skötsel av ytterligare en 
kommunal lekplats. 
  
Tillgång till ytor för lek och utevistelse är viktigt för barns hälsa och utveckling. Alla barn har rätt 
till lek i en stimulerande, trygg och lämplig miljö enligt FNs barnkonvention, som är lag i Sverige. 
Det ställs mycket höga krav på kommunen att allmänna lekplatser uppfyller lagstiftningens krav 
på säkerhet och tillgänglighet. För att en lekplats ska vara till gagn för barnen måste den vara 
säker, trygg och tillgänglig. Lekplatserna behöver kontinuerligt underhåll och skötsel. Om 
samhällsbyggnadsförvaltningen inte har resurser att underhålla lekplatserna riskeras barnens 
säkerhet.  
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Bollebygds kommun har genom beslutet i kommunstyrelsen 2005 valt en inriktning, som även 
återfinns hos flera andra kommuner i landet, och som innebär att ett fåtal större lekplatser 
prioriteras istället för många mindre. De fyra kommunala lekplatserna som finns i kommunen är 
temalekplatser där det utöver lekredskap också finns utrymme för hela familjer att till exempel 
träffas och grilla m.m. Fokus på ett mindre antal lekplatser innebär att säkerheten och trivseln på 
dessa blir högre genom att ansvarig förvaltning kan arbeta med kontinuerligt underhåll av 
lekplatserna, vilket inte varit fallet tidigare. Samtidigt konstaterar kommunstyrelseförvaltningen 
att frågan om nya lekplatser återkommer med jämna mellanrum i takt med att nya bostäder byggs 
och tätorterna i kommunen växer. 
  
Både kommunstyrelseförvaltningen och samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att det saknas 
möjlighet att nyanlägga lekplatser så länge detta inriktningsbeslut från 2005 gäller.  Om 
inriktningsbeslutet skulle ändras är det kommunstyrelseförvaltningens bedömning att frågan om 
antal lekplatser, deras lokalisering, storlek och utformning samt budget för anläggande och drift, 
kräver en större genomlysning i form av mer detaljerade utredningar och beslutsunderlag. 
Dessutom måste nyttan av fler lekplatser vägas mot andra gruppers intresse och behov av andra 
typer av anläggningar för fritidsaktiviteter och utomhusvistelse. Kommunstyrelseförvaltningen 
bedömer mot bakgrund av detta att medborgarförslaget ska avslås. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget om en stor lekplats i Bollebygd. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Svar på medborgarförslag om lekplats i Bollebygd 
 Medborgarförslag om lekplats i Bollebygd(152004)_Bortredigerad 
 §81 Kf Inkommet medborgarförslag: Medborgarförslag om lekplats i Bollebygd 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§16     KS2021/130 

 
Svar på motion (-) om idrottspolitiskt program  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen eftersom det redan pågår ett arbete i kommunen 
med de delar som motionen lyfter. 
 

Ärendet 
Mathias Carlzon (-) föreslår i en motion daterad 2021-03-20 att kommunfullmäktige 
ger kommunstyrelsen i uppdrag att bland annat ta fram ett idrottspolitiskt program för att 
tydliggöra Bollebygds kommuns idrottspolitiska inriktning de kommande åren. 
Kommunfullmäktige remitterade motionen till kommunstyrelsen för handläggning 21-04-29 
(KS2021/130 §74). 
 
Det som motionären föreslår att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att genomföra är att: 
1. Ta fram ett idrottspolitiskt program för att tydliggöra Bollebygd kommuns 
idrottspolitiska inriktning de kommande åren med fokus på Idrott för alla, jämlik idrott, idrott i 
föreningsliv 
samt idrott och klimat och miljö. 
2. Formulera Bollebygd kommuns mål för idrottens utveckling och strategier för att uppnå dessa. 
3. Tydliggöra inriktning på idrottens utveckling i kommunen. 
4.Tydliggöra kommunens och idrottsrörelsens ansvarsområden inom idrottens utveckling för att 
främja en god samverkan. 
5. Ta fram försörjningsplaner för framtida idrottsanläggningar, ytor för fysisk aktivitet 
och friluftsområden. 
  
I kommunstyrelseförvaltningens handläggning av ärendet har kultur- och fritidschefen samt plan- 
och exploateringschefen tillfrågats. Vid avstämning med kultur- och fritidschefen framgick det att 
en kultur- och fritidsplan kommer att färdigställas under 2022. Kultur- och fritidsplanen kommer 
bland annat att innefatta ett avsnitt som behandlar föreningslivet i kommunen. I detta avsnitt 
kommer motionens fyra första punkter (1-4) att behandlas och besvaras. Initiativet till en 
kulturplan togs av tjänsteperson 2019 (UN 2019/291). Framtagande av en fritidsplan görs med 
anledning av en inkommen motion (MP) om aktiv fritid som kommunfullmäktige biföll 2020-09-
17 (UN 2020/341). Initiativet att slå samman uppdragen till en kultur- och fritidsplan har tagits 
av tjänsteperson och planen kommer att lyftas för beslut under 2022. 
  
Vad gäller den femte punkten om försörjningsplaner för framtida idrottsanläggningar, ytor för 
fysisk aktivitet och friluftsområden så är detta något som utreds närmare på 
samhällsbyggnadsförvaltningen. I kommunens pågående arbete med översiktsplan finns Rinna 
markerat för friluftsliv,. I budgeten för 2022 finns pengar avsatta för fördjupad översiktlig 
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planering. Tanken är att kommunens grönområden och plats för rekreation ska utredas mer i 
detta arbete. En viktig aspekt för att uppnå god struktur för kommunens grönområden och 
förbättra förutsättningarna för idrott och hälsa är att arbeta med, och se till helheten vad gäller 
grönområdenas funktion, värden och sammanhängande struktur. Antalet mail, telefonsamtal och 
medborgarförslag om att prioritera, rusta upp och utveckla flera olika grönområden, gångstigar 
och stråk i Bollebygds kommun kan också ses som tecken på behovet av ett helhetsgrepp om 
grönstrukturen i kommunen. Samhällsbyggnadsförvaltningen ser också att en fördjupning av 
översiktsplanen behöver göras för Bollebygds tätort parallellt med pågående planuppdrag. 
  
Det finns även ett utredningsuppdrag från kommunstyrelsen att hitta kommunala 
förtätningsprojekt. De motstående intressena med att utveckla grönområdena och att förtäta med 
bebyggelse behöver utredas översiktligt. Strukturbilden kan visa vilka grönområden som ska 
bevaras och vilka som kan tas i anspråk för bebyggelse. Invånarnas önskemål behöver också ses i 
förhållande till att grönområdena fyller andra funktioner än rekreativa t.ex. genom att rena och 
fördröja dagvatten samt för växt- och djurliv. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen eftersom det redan pågår ett arbete i kommunen 
med de delar som motionen lyfter. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Svar på motion (-) om idrottspolitiskt program 
 Motion (-) om idrottspolitiskt program 
 §74 Kf Inkommen motion: Motion (-) om idrottspolitiskt program 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§17     KS2021/247 

 
Svar på motion (-) om att införa utvecklingscheckar  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 
 

Ärendet 
Mathias Carlzon (-) har i en motion daterad 2021-09-22, föreslagit att kommunstyrelsen ska 
avsätta 1 mnkr för utvecklingscheckar som föreningar kan söka, liknande dem som Borås stad 
har infört. Detta ska möjliggöra för föreningar att kunna söka utvecklingscheckar om max 50 tkr. 
Motionären föreslår att ett av villkoren för beviljande ska vara att underhåll och drift sköts av 
föreningen samt att föreningen kan uppvisa en stabil ekonomi och skötsel av sina tillgångar/ 
anläggningar sedan tidigare, de senaste 5 åren. 
  
I budget 2022 finns inga medel avsatta för ändamålet inom kommunstyrelsens ram. Dock har 
kommunfullmäktige avsatt 1,1 mnkr till utbildningsnämnden för utökat föreningsstöd till 
föreningar under 2022. Långsiktig bedömning av de ekonomiska förutsättningarna måste göras av 
utbildningsnämnden innan beslut fattas. Föreningsstöd ligger inom utbildningsnämndens 
ansvarsområde och reglemente där det står att utbildningsnämnden ska samarbeta med i 
kommunen verksamma föreningar och organisationer samt inom ramen för av fullmäktige 
beviljade anslag och fastställda normer fördela bidrag till föreningar och organisationer. Enligt nu 
gällande regler för föreningsbidrag måste föreningarna ansökan om bidrag senast den 31/1 året 
innan bidraget önskas. Detta gör att många föreningar drar sig för att söka eftersom att det krävs 
en sådan lång framförhållning. Kultur- och fritidschef har i uppdrag att se över bidragsreglerna 
och idén med utvecklingscheckar bör införlivas i det arbetet för vidare utredning för idén är i sig 
bra och införandet av utvecklingscheckar skulle kunna genomföras relativt enkelt då riktlinje för 
sådana kan kopieras från andra kommuner. Utvecklingscheckar kan också leda till att föreningar 
ges möjlighet att testa nya idéer och utveckla sina verksamheter. Kommunstyrelseförvaltningen 
har haft en dialog med utbildningsförvaltningen inför svar på motionen och utbildningsnämnden 
har med förslaget i sitt uppdrag att se över nuvarande regler för föreningsbidrag och i det fatta ett 
beslut om införande eller ej. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
  
 

Beslutsunderlag 
 Svar på motion (-) om utvecklingscheckar 
 Motion 
 §157 Kf Inkommen motion: Motion (-) om att införa utvecklingscheckar 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§18     KS2021/216 

 
Samverkan inom Boråsregionen för införande av e-arkiv  - yttrande 
till Boråsregionen  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar på uppdrag av kommunstyrelsen att 
Bollebygds kommun för närvarande inte går med i samverkansprojekt inom Boråsregionen för 
införande av e-arkiv. 
 

Ärendet 
I den förstudie som påbörjats under hösten 2021 avseende samverkan för införande av e-arkiv i 
kommunerna i Sjuhärad blir det tydligt att Bollebygds kommun har flera delar som man behöver 
arbeta med själva innan man kan påbörja införandet av e-arkiv. För att inte stoppa upp processen 
för övriga kommuner, som vill komma igång med projektstart hösten 2022, görs bedömningen 
att Bollebygds kommun inte är med i projektet från start. Boråsregionen och övriga kommuner 
har dock sagt att man får titta på hur de kan säkerställa att Bollebygds kommun kan komma med 
i ett senare skede samt vilket stöd övriga kommuner samt förbundet kan ge under tiden. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar på uppdrag av kommunstyrelsen att 
Bollebygds kommun för närvarande inte går med i samverkansprojekt inom Boråsregionen för 
införande av e-arkiv. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
  
 

Beslutsunderlag 
 Svar till Boråsregionen om samverkan e-arkiv 
 Samverkan eArkiv Boråsregionen 
 Remiss; Samverkan eArkiv Boråsregionen (1/2) 
 §147 KS Samverkan inom Boråsregionen för införande av e-arkiv - uppdrag till 

arbetsutskottet 

Skickas till 
Boråsregionen (info@borasregionen.se) 
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§19     KS2021/291 

 
Inriktningsdokument Närvårdssamverkan Södra Älvsborg 2022-
2025  

Ärendet 
Närvårdssamverkans Delregionala Politiska Samråd (DPS) beslutade 2021-09-28 att ställa sig 
bakom Närvårdssamverkans Inriktningsdokument 2022-2025. Gällande inriktningsdokument 
löper ut i december 2022, men då den politiska representationen från kommunsidan ändras 
fr.o.m 2022-01-01 beslutade DPS att inriktningsdokumentet redan nu skulle 
justeras. Kommunstyrelsens beslut ska meddelas till Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund 
senast 2022-01-31. 
  
Inriktningsdokumentet beskriver modellen för Närvårdssamverkan i Södra Älvsborg. 
Närvårdssamverkan ska ge mervärde för befolkningen och underlätta ansvarsfördelning och 
samverkan mellan huvudmännen. I olika grupper omhändertas frågor som berör samverkan 
mellan kommunerna och Västra Götalandsregionen (VGR). Interna frågor inom 
kommunen/kommunerna och mellan olika vårdgivare inom VGR hanteras i andra 
möteskonstellationer. 
  
Avtalet gäller under perioden 2022 – 2025. Senast tolv månader innan avtalstiden löper ut har 
parterna möjlighet att säga upp avtalet. Om ingen part skriftligen sagt upp avtalet förlängs det 
med två år i taget. Vid väsentliga förändringar av förutsättningarna för avtalet kan initiativ till en 
översyn tas av det Delregionala politiska samrådsorganet. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att ändringarna i avtal/inriktningsdokument endast avser 
den politiska representationen, och där kommunstyrelsen i december 2021 beslutade att utse 
socialnämndens ordförande och vice ordförande som representant respektive ersättare. Inga 
andra ändringar är gjorda. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom Närvårdssamverkans Inriktningsdokument 2022-2025. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
  
 

Beslutsunderlag 
 Inriktningsdokument Närvårdssamverkan Södra Älvsborg 2022-2025 
 Brev Inriktningsdokument Närvårdssamverkan 2022-2025 
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 Inriktningsdokument Närvårdssamverkan Södra Älvsborg 2022-2025 

Skickas till 
Kommunstyrelsen  
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§20     KS2021/306 

 
Inbjudan till samråd - Vindpark Våssberg, Borås stad  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att man inget har att erinra inför samrådet. I allmänhet är 
förnyelsebara energikällor såsom vindkraft något Bollebygds kommun ser positivt på. Det som 
behöver utredas i samband med projektet är främst buller för närliggande bostäder samt ökad 
trafik och utsläpp, damm vid byggnation. Det bör även undersökas om den tilltänkta marken är 
lämplig, både ur geologisk synpunkt men också med tanke på eventuella vattendrag och 
skyddsvärda arter. Vindparken planeras att uppföras i närheten av Viskafors, en lång sträcka från 
kommungränsen till Bollebygds kommun, varför kommunen med största sannolikhet inte 
kommer att påverkas av projektet. 
 

Ärendet 
Zephyr Vind AB planerar att söka tillstånd för en vindkraftpark i närheten av Viskafors i Borås 
kommun. Projektet benämns Våssberg. Zephyr inleder nu ett avgränsningssamråd enligt 6 kap 
29-32§ Miljöbalken. Syftet med avgränsningssamrådet är att ge myndigheter, enskilda och 
allmänhet möjlighet att bidra med information och synpunkter i form av samrådsyttranden inför 
framtagandet av en kommande miljökonsekvensbeskrivning och tillståndsprövning. Bollebygds 
kommun har fått möjlighet att lämna samrådsyttrande i samband med detta. Samrådsperioden för 
vindpark Våssberg kommer att pågå fram till den 30 januari 2022. 
 
I handläggningen hos kommunstyrelseförvaltningen har kommunens bygg- och miljöenhet 
tillfrågats, och de har inget att erinra inför samrådet. 
 
I allmänhet är förnyelsebara energikällor såsom vindkraft något Bollebygds kommun ser positivt 
på. Det som behöver utredas i samband med projektet är främst buller för närliggande bostäder 
samt ökad trafik och utsläpp, damm vid byggnation. Det bör även undersökas om den tilltänkta 
marken är lämplig, både ur geologisk synpunkt men också med tanke på eventuella vattendrag 
och skyddsvärda arter. Vindparken planeras att uppföras i närheten av Viskafors, en lång sträcka 
från kommungränsen till Bollebygds kommun, varför kommunen med största sannolikhet inte 
kommer att påverkas av projektet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att man inget har att erinra inför samrådet. I allmänhet är 
förnyelsebara energikällor såsom vindkraft något Bollebygds kommun ser positivt på. Det som 
behöver utredas i samband med projektet är främst buller för närliggande bostäder samt ökad 
trafik och utsläpp, damm vid byggnation. Det bör även undersökas om den tilltänkta marken är 
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lämplig, både ur geologisk synpunkt men också med tanke på eventuella vattendrag och 
skyddsvärda arter. Vindparken planeras att uppföras i närheten av Viskafors, en lång sträcka från 
kommungränsen till Bollebygds kommun, varför kommunen med största sannolikhet inte 
kommer att påverkas av projektet. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
  
 

Beslutsunderlag 
 Samråd, Vindpark Våssberg, Borås stad - samrådsyttrande 
 Inbjudan till samråd enligt miljöbalken 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§21     KS2021/323 

 
Ansökan investeringsstöd Hestrafors IF  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår Hestrafors IF´s ansökan om 
investeringsstöd. 
  
Reservation 
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot arbetsutskottets beslut. 
 

Ärendet 
Hestrafors IF ansöker om investeringsstöd till byggnation av 11-manna konstgräsplan, 
asfaltering av parkeringsplats och tillgänglighetsanpassning av klubbstuga. Föreningen ansöker 
om ett bidrag på 2 mnkr från kommunen. De kommer också söka medel från Allmänna 
arvsfonden. Föreningen kommer att tillskjuta egna medel på 704 200 kr. Totala summan för 
byggnation med mera är beräknad till 7 704 200 kr. Bidraget som föreningen söker från 
kommunen är ett ingångsbelopp. Hestrafors IF har som ambition att sköta kommande drift och 
underhåll i egen regi. I kommuners riktlinjer för stöd till föreningslivet står det att ansökan 
om investeringsmedel ska skickas in senast den 31 januari året innan de ekonomiska stödet 
önskas. Detta medför ett hinder för föreningen då Hestrafors IF är beroende av svar från 
kommunen redan under våren 2022. Kommunens eventuella stöd till föreningen kommer vara en 
delfinansiär i ansökan om medel hos Allmänna arvsfonden. 
  
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2021-12-13, § 93, och beslutat att 
lämna över ansökan till kommunfullmäktige eftersom frågan är principiellt viktig och inte ryms 
inom utbildningsnämndens budget för 2022.  
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR), med instämmande av Sverre Fredriksson (M), föreslår att Hestrafors IF´s 
ansökan om investeringsstöd avslås. Förslaget antas.  
  
Reservation 
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot arbetsutskottets beslut.  
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Beslutsunderlag 
 §93 UN Ansökan investeringsstöd Hestrafors IF(UN2021359-7) 
 Ansökan Investeringsstöd Hestrafors IF(UN2021359-6) 
 Ansökan om anläggningsbidrag(UN2021359-1) 
 Översiktskarta(UN2021359-5) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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